

## BISHOP'S UNIVERSITY CELEBRATES \$2.5 MILLION GIFT FROM THE JOYCE FOUNDATION

**Sherbrooke, April 1, 2016** - Bishop's University is pleased to announce that The Joyce Foundation has made a \$2.5 million donation to establish The Joyce Foundation Bursaries.

Endowed by Canadian entrepreneur Mr. Ronald Joyce, C.M., the bursaries will be awarded to Canadian or permanent resident students who wish to attend university but face financial needs and personal challenges.

Starting this Fall, qualifying students will be granted up to \$5,000 a year for a maximum of four years, to pay for tuition and associated educational expenses. In addition to the financial support, the University will pair the recipients with mentors to expand their learning opportunities and provide a broader range of experiences.

"This landmark gift will have a tremendous impact on the students who need it most," said Michael Goldbloom, C.M., Principal and Vice-chancellor, Bishop's University.

"This will go a long way in helping us to improve the lives of people and communities through education. We are very grateful to Mr. Ron Joyce and the Trustees of The Joyce Foundation for this wonderful investment in our students."

"Education is vital to the social and economic health of individuals, families and communities," said Aileen O'Rafferty, Trustee of The Joyce Foundation. "We are delighted that the bursaries will be awarded to students who demonstrate academic potential, commitment to their studies and strength of character and perseverance, despite notable adversity in their young lives. We believe they will do great things. If given the opportunity, they will shine."

One of the main goals of the University's ambitious \$30 million *Leading the Way* Campaign is to raise funds for scholarships and bursaries. This gift will support Bishop's in helping the students who need it the most.

Bishop's University, which was founded in 1843, is a predominantly residential, undergraduate university in Sherbrooke, Quebec. It provides a high quality education in the humanities, natural sciences, social sciences, business, and education. Its small size (2,300 full time students) allows students to develop close relationships with their professors and each other.



The Joyce Foundation (formerly The Ron Joyce Foundation) is a private, family foundation created by Canadian entrepreneur Ronald V. Joyce and is based in Burlington, Ontario.

-30-

For additional information: Chantal Sneath Communications Officer Bishop's University <u>csneath@ubishops.ca</u> 819-822-9600, ext. 2840



## L'UNIVERSITÉ BISHOP'S REÇOIT UN DON DE 2,5 MILLIONS DE DOLLARS DE THE JOYCE FOUNDATION

**Sherbrooke, le 1<sup>er</sup> avril 2016.** – L'Université Bishop's est heureuse d'annoncer que The Joyce Foundation lui a versé un don de 2,5 millions de dollars afin de créer les Joyce Foundation Bursaries.

Dotées par l'entrepreneur canadien Ronald Joyce, C.M., ces bourses seront décernées à des étudiants canadiens ou résidents permanents qui désirent fréquenter l'Université, mais éprouvent des besoins financiers ou des difficultés personnelles.

Dès l'automne, les étudiants admissibles recevront jusqu'à 5 000 \$ par année pendant une période maximale de quatre ans pour acquitter leurs droits de scolarité et leurs autres frais de formation. En plus de ce soutien financier, l'Université jumellera les boursiers à des mentors afin d'accroître leurs possibilités d'apprentissage et de leur faire profiter d'un plus large éventail d'expériences.

« Ce don mémorable aura un effet considérable sur les étudiants qui en ont le plus besoin », déclare Michael Goldbloom, C.M., principal et vice-chancelier de l'Université Bishop's.

« Il contribuera largement à améliorer la vie des individus et des communautés grâce à l'éducation. Nous sommes reconnaissants envers monsieur Ron Joyce et les fiduciaires de The Joyce Foundation pour ce formidable investissement dans nos étudiants. »

« L'éducation est essentielle à la santé sociale et économique des individus, des familles et des communautés, affirme Aileen O'Rafferty, fiduciaire de The Joyce Foundation. Nous sommes ravis que les bourses soient attribuées à des étudiants qui démontrent un potentiel d'apprentissage, un engagement envers leurs études, une force de caractère et une persévérance indéniables, malgré des embûches importantes pendant leur jeunesse. Nous sommes persuadés qu'ils réaliseront de grands projets. Si on leur en donne la chance, ils se distingueront. »

L'un des principaux objectifs de l'ambitieuse campagne *Un modèle de réussite* de 30 millions de dollars menée par l'Université consiste à amasser des fonds pour décerner des bourses aux étudiants. Ce don permettra à l'Université Bishop's d'aider les étudiants qui en ont le plus besoin.



L'Université Bishop's, fondée en 1843, est un établissement situé à Sherbrooke, au Québec, offrant des programmes de premier cycle de qualité en arts, en sciences naturelles et humaines, en administration et en éducation et dont les étudiants vivent majoritairement sur le campus. Sa petite taille (2 300 étudiants à temps plein) permet aux étudiants de créer des liens étroits avec leurs professeurs et entre eux.

The Joyce Foundation (auparavant The Ron Joyce Foundation) est une fondation familiale privée située à Burlington, en Ontario, qui a été créée par l'entrepreneur canadien Ronald V. Joyce.

-30-

Renseignements Chantal Sneath Responsable des communications Université Bishop's <u>csneath@ubishops.ca</u> 819-822-9600, poste 2840